
Folketingets Socialudvalg

Dato: 23. april 2010

Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 19. april 2010

følger hermed socialministerens endelige svar på spørgsmål nr. 66 (L 

169).

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anne Marie Geisler Andersen

(RV).

Spørgsmål nr. 66:

”I forlængelse af debatten om lovforslaget om, hvorvidt der er flere personer 

med handicap i dag end tidligere, bedes ministeren oplyse, om der er doku-

mentation for, at der er væsentligt flere personer med et handicap i dag end 

tidligere, eller om opmærksomheden bl.a. skyldes, at flere og flere er blevet 

diagnosticeret med en sygdom/funktionsnedsættelse, som hører til i gruppen 

af personer med handicap, dvs. at de måske har været der hele tiden, men 

de har ikke været diagnosticerede?”

Svar:

Der findes ikke statistiske opgørelser over antallet af borgere med handicap i 

Danmark. Tildeling af hjælp efter serviceloven sker med udgangspunkt i den 

konkrete borgers behov og funktionsevne, ikke med udgangspunkt i en be-

stemt diagnose. Antallet af stillede diagnoser kan derfor ikke bruges som 

indikator for udviklingen i antallet af personer med funktionsnedsættelse, der 

modtager ydelser efter serviceloven.
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